

SUPERIOR COURT
(Class Actions)

CANADA
PROVINCE OF QUEBEC
DISTRICT OF MONTREAL

No: 500-06-000567-111

DATE: February 27, 2018

IN THE PRESENCE OF: THE HONOURABLE MARIE-ANNE PAQUETTE, J.S.C.

MICHAEL ELKOBY
Petitioner

v.

GOOGLE, INC.
and
GOOGLE CANADA CORPORATION
Respondents

JUDGMENT
APPROVING THE CLASS ACTION FOR SETTLEMENT PURPOSE AND
APPROVING THE NOTICE COMMUNICATION PLAN IN VIEW OF THE UPCOMING
HEARING ON THE SETTLEMENT APPROVAL

[1] **CONSIDERING** Petitioner's Motion to Authorize the Bringing of a Class Action and to Ascribe the Status of Representative dated April 29, 2011;

[2] **CONSIDERING** Petitioner's application for authorization for the purposes of settlement, to approve the form and content of the Notice of the Settlement Approval Hearing (the "Notice of Hearing"), for approval of the method of dissemination of the Notice of Hearing (the "Notice Plan"), and to approve the form and content of the Opt-Out Form (seq. 21);

[3] **CONSIDERING** the material filed in the Court record, including the Canadian Class Action Settlement Agreement dated October 5, 2017 and upon hearing submissions of counsel for the Petitioner and the Respondents;

[4] **CONSIDERING** articles 574, 575, 576, 579, 580, 581, 590, & 591 of the *Code of Civil Procedure*;

[5] **CONSIDERING** that the Respondents consent to this Judgment for the purpose of Settlement approval only;

POUR CES MOTIFS, LE TRIBUNAL :

WHEREFORE, THE COURT:

[6] **ACCORDE** la présente demande;

[6] **GRANTS** the present Application;

[7] **ORDONNE** que, sauf indication contraire ou tel que modifié dans le présent jugement, les termes commençant par une majuscule dans les présentes auront le sens qui leur est attribué dans la Convention de règlement;

[7] **ORDERS** that, except as otherwise specified in, or as modified by this Judgment, capitalized terms used herein shall have the meaning ascribed in the Settlement Agreement;

[8] **AUTORISE** l'exercice de cette action collective *pro forma* contre les Intimées Google Canada Corp. et Google Inc. pour les fins d'approbation de règlement seulement, sans préjudice aucun, sous réserve des conditions de la Convention de règlement;

[8] **AUTHORIZES** the bringing of a class action *pro forma* against the Respondents Google Canada Corp. and Google Inc. for the purpose of settlement approval only, entirely without prejudice, subject to the terms of the Settlement Agreement;

[9] **ATTRIBUE** aux fins de règlement seulement, le statut de représentant au requérant du groupe ci-après décrit :

[9] **APPOINTS**, for the purposes of settlement only, the Petitioner as representative plaintiff of the following class:

« Tous les résidents du Canada dont les données et les communications électroniques ont été envoyées ou reçues sur des connexions Internet sans fil, et dont lesdites données ont été acquies par les véhicules Street View du Défenderesse Google Inc. du 30 mars 2009 au 7 mai 2010 »;

“All residents in Canada whose electronic data and communications were sent or received on wireless internet connections, and were acquired by the Defendant Google Inc. Street View vehicles from March 30, 2009 to May 7, 2010”;

[10] **IDENTIFIE**, aux fins de règlement seulement, la question suivante à traiter collectivement :

[10] **IDENTIFIES**, for the purpose of settlement only, the following issue to be dealt with collectively:

Les Défenderesses ont-elles enfreint les droits des membres du groupe en

Did the Defendants breach the Class Members' rights by acquiring

acquérant des données et des communications électroniques envoyées ou reçues sur des connexions Internet sans fil?

electronic data and communications sent or received on wireless internet connections?

[11] **ORDONNE** que l'Audience d'Approbation du Règlement au Québec soit tenue le **28 mai 2018, à 9 h15, en salle 2.08** [ou toute autre salle indiquée par avis affiché à l'extérieur de la salle 2.08] au palais de justice de Montréal, 1, rue Notre-Dame Est (l'« Audience d'Approbation du Règlement »), où cette Cour devra décider :

- a) s'il convient d'approuver la Convention de règlement et de la déclarer juste, raisonnable et dans le meilleur intérêt des Membres du Groupe;
- b) si la requête des Procureurs du Groupe relativement aux frais, débours et taxes applicables devrait être accordée;
- c) s'il convient d'accorder une rémunération incitative au représentant des Membres du Groupe; et
- d) tout autre sujet que la Cour jugera appropriée;

[11] **ORDERS** that the hearing for settlement approval is to be held on **May 28, 2018, at 9:15 A.M., in room 2.08** [or any other courtroom, which will be indicated by the posting of a sign outside of courtroom 2.08] at the Montreal Courthouse, 1, Notre-Dame Street East (the "Settlement Approval Hearing"), at which time this Court will be asked to decide:

- a) whether to approve the Settlement Agreement as fair, reasonable and in the best interest of the Class Members;
- b) whether Class Counsel's application for fees, disbursements and applicable taxes should be granted;
- c) whether to grant an honorarium award to the Class Representative; and
- d) any other matters as the Court may deem appropriate;

[12] **APPROUVE** la forme et le contenu de l'Avis d'audience sur l'approbation du règlement (**Avis d'audience**), se trouvant dans l'Annexe « A » du présent jugement;

[12] **APPROVES** the form and content of the Notice of Settlement Approval Hearing (**Notice of Hearing**) as set forth in Schedule "A" to the present judgment;

[13] **ORDONNE** que l'Avis d'audience soit publié et diffusé essentiellement en conformité au Plan de notification indiqué à la Convention de règlement;

[13] **ORDERS** that the Notice of Hearing shall be published and disseminated substantially in accordance with the Notice Plan as set forth in the Settlement Agreement;

[14] **DÉCLARE** que la forme et la manière de l'avis tel qu'approuvé aux présentes, constituent un avis juste et raisonnable pour

[14] **DECLARES** that the form and manner of notice as approved herein represents fair and reasonable notice to all persons entitled

toutes les personnes ayant droit à l'avis de l'audience d'approbation du règlement;

to notice of the Settlement Approval Hearing;

[15] **ORDONNE** que, conformément aux termes de la Convention de règlement, les coûts associés à l'Avis d'audience devront être payés à partir du montant du règlement;

[15] **ORDERS** that, in accordance with the terms of the Settlement Agreement, the costs associated with the Notice of Hearing shall be paid from the Settlement Amount;

[16] **ORDONNE** que la date et l'heure de l'Audience d'Approbation du Règlement soient énoncées dans l'Avis d'audience, mais que celles-ci peuvent faire l'objet d'ajournement par la Cour sans autre avis aux membres du Groupe autre que celui qui sera affiché sur le Site web du Règlement;

[16] **ORDERS** that the date and time of the Settlement Approval Hearing shall be set forth in the Notice of Hearing, but may be subject to adjournment by the Court without further publication notice to the Class Members other than such notice which will be posted on the Settlement Website;

[17] **APPROUVE** la forme et le contenu du Formulaire d'exclusion, se trouvant dans l'Annexe « B » du présent jugement;

[17] **APPROVES** the form and content of the Opt-Out Form, set forth in Schedule "B" to the present judgment;

[18] **ORDONNE** que les personnes qui seraient autrement membres du groupe puissent s'exclure de cette instance en envoyant un Formulaire d'exclusion dûment rempli au plus tard le **20 avril 2018**;

[18] **ORDERS** that persons who would otherwise be Class Members may exclude themselves from this proceeding by sending a fully completed Opt-Out Form no later than **April 20, 2018**;

[19] **FIXE** la date limite de toute opposition à la Convention de règlement par un Membre du groupe au plus tard au **14 mai 2018**;


[19] **SETS** the deadline for Class Members to object to the Settlement Agreement at no later than **May 14, 2018**;

[20] **ORDONNE** qu'un exemplaire du présent jugement soit affiché sur le Site web du Règlement;

[20] **ORDERS** that a copy of this Judgment shall be posted on the Settlement Website;

LE TOUT, sans frais de justice.

THE WHOLE, without legal costs.



MARIE-ANNE PAQUETTE, J.S.C.

Me Jeff Orenstein
Me Andrea Grass
CONSUMER LAW GROUP INC.
Attorneys for the Petitioner

Me Patrick Plante
Me François Grondin
Me Eloïse Gratton
BORDEN LADNER GERVAIS LLP
Attorneys for Respondents

Date of hearing: February 23, 2018

Annexe A

Avis d'audience sur l'approbation du règlement

Action collective concernant Google Street View

Avis d'audience sur l'approbation du règlement

Vous pouvez obtenir des renseignements détaillés et des mises à jour sur le Site Web du règlement à l'adresse suivante : www.clg.org

Un règlement pancanadien proposé a été conclu dans une action collective à l'égard d'une allégation de collecte de données de la charge utile contenant des fragments de données et de communications électroniques par des véhicules Street View de Google, et est conditionnel à l'approbation des tribunaux.

QUI EST VISÉ PAR LE RÈGLEMENT?

Vous pourriez être un Membre du groupe si des fragments de données et de communications électroniques envoyés ou reçus sur des connexions Internet sans fil ont été acquis par un véhicule Street View de Google Inc. entre le 30 mars 2009 et le 7 mai 2010. Veuillez noter que pour qu'il en soit ainsi, la connexion Internet sans fil doit avoir été non sécurisée, et les renseignements doivent avoir été diffusés sur un réseau identifié au moment où un véhicule Street View de Google passait par là.

SUR QUOI PORTE CETTE ACTION?

La poursuite se fonde sur l'allégation que des véhicules Street View de Google Inc. ont acquis des fragments de données et de communications électroniques envoyés ou reçus sur des connexions Internet sans fil non sécurisées entre le 30 mars 2009 et le 7 mai 2010. Afin que de telles données soient visualisées, il aurait fallu qu'elles soient décodées à l'aide de technologies ou de programmes sophistiqués, comme la cryptanalyse. Il n'est pas allégué dans la poursuite qu'un tel décodage s'est produit ou que les Défenderesses ont de fait visualisé des données. De plus, les données étaient distinctes et n'ont jamais été utilisées, et ce d'aucune façon, par les Défenderesses. Les Défenderesses nient avoir fait quelque chose de répréhensible.

QUE PRÉVOIT LE RÈGLEMENT?

Aux termes du règlement proposé, le Montant du règlement de 1 000 000 \$ servirait à financer un projet de recherche de l'Université d'Ottawa et de l'Université de Montréal portant sur la protection des données Internet et les risques d'atteinte à la vie privée, et à payer les frais d'avis, les Honoraires et débours des Avocats du groupe (300 000 \$, plus les taxes applicables), en plus d'une indemnité (500 \$) et d'une rétribution (4 500 \$) au Représentant du Demandeur. La majorité du Montant du règlement serait utilisée pour financer la recherche sur la protection des données et les risques d'atteinte à la vie privée puisqu'il est impossible d'identifier et d'indemniser directement chacun des Membres du groupe.

QUELS SONT VOS CHOIX?

Si vous êtes un Membre du groupe, vous pouvez 1) vous opposer au règlement; 2) vous exclure; et/ou 3) ne rien faire. Si vous ne souhaitez pas être lié légalement par le règlement, vous devez vous en exclure. Pour ce faire, vous devez remplir et soumettre un Formulaire d'exclusion aux Avocats du groupe au plus tard le **20 avril 2018**, en utilisant le formulaire disponible sur le Site Web du règlement. Si vous vous excluez, vous ne pourrez pas vous opposer au règlement et pourriez avoir le droit de présenter une réclamation individuelle. Si vous ne faites rien, vous demeurerez dans le Groupe.

Si vous demeurez dans le Groupe, vous pouvez vous opposer au règlement en soumettant une Opposition écrite au tribunal au plus tard le **14 mai 2018**.

QUAND ET OÙ LE TRIBUNAL DÉCIDERAIT-IL D'APPROUVER OU NON LE RÈGLEMENT?

La Cour supérieure du Québec doit juger que le règlement est juste, raisonnable et dans l'intérêt des Membres du groupe.

L'Audience d'approbation du règlement se tiendra le **28 mai 2018 à 9 h 15**, dans la salle 2.08 (ou dans une autre salle, dont le numéro sera indiqué sur une affiche à l'extérieur de la salle 2.08) du Palais de justice de Montréal situé au 1, rue Notre-Dame Est, Montréal (Québec).

Vous n'êtes pas tenu d'assister à l'audience, mais vous pouvez le faire si vous le souhaitez. Si vous avez soumis une Opposition écrite au tribunal, vous (ou votre avocat) pouvez présenter des arguments à l'égard du règlement proposé.

COMMENT POUVEZ-VOUS OBTENIR DE PLUS AMPLES RENSEIGNEMENTS?

La Convention de règlement et plus de renseignements détaillés se trouvent sur le Site Web du règlement à l'adresse www.clg.org.

QUI REPRÉSENTE LES MEMBRES DU GROUPE?

Consumer Law Group inc.
1030, rue Berri, bureau 102
Montréal (Québec) H2L 4C3
jorenstein@clg.org

QUI REPRÉSENTE LES DÉFENDERESSES?

Borden Ladner Gervais S.E.N.C.R.L., S.R.L.
1000, rue de la Gauchetière Ouest, bureau 900
Montréal (Québec) H3B 5H4
pplante@blg.com

Le présent avis a été approuvé par la Cour supérieure du Québec.

Annexe B
Formulaire d'exclusion

ACTION COLLECTIVE GOOGLE STREET VIEW

FORMULAIRE D'EXCLUSION

Les Membres du groupe sont liés par les modalités de la Convention de règlement, si elle est approuvée par les tribunaux, à moins qu'ils ne s'excluent de l'action collective.

Si vous choisissez de vous exclure, sachez que des délais de prescription s'appliquent à l'introduction d'une action en justice officielle à l'égard de votre réclamation et sont de rigueur. En vous excluant, vous aurez seul la responsabilité de prendre toutes les mesures nécessaires en droit pour protéger votre réclamation.

Si vous souhaitez vous exclure, vous devez remplir le présent Formulaire d'exclusion et l'envoyer au plus tard le 20 avril 2018 à l'adresse suivante :

Consumer Law Group inc.
1030, rue Berri, bureau 102
Montréal (Québec) H2L 4C3

Les Membres du groupe qui désirent s'exclure et qui sont des résidents du Québec doivent DE PLUS en aviser le greffier de la Cour supérieure du Québec à l'adresse suivante :

Greffier de la Cour supérieure du Québec
Palais de justice de Montréal
1, rue Notre-Dame Est
Montréal (Québec) H2Y 1B6
Dossier de la Cour n° 500-06-000567-111

CECI N'EST PAS UN FORMULAIRE D'INSCRIPTION NI UN FORMULAIRE DE RÉCLAMATION. IL VOUS EXCLUT DE LA CONVENTION DE RÈGLEMENT.

Nom :

Adresse :

Téléphone :

Courriel : _____

Identification de la personne signant le présent Formulaire d'exclusion (veuillez cocher) :

- Je déclare que je crois être un Membre du groupe. Je signe le présent Formulaire d'exclusion afin de m'EXCLURE de la Convention de règlement.

But de l'exclusion (facultatif) :

DATE : _____

Nom du Membre du groupe

Signature du Membre du groupe

Schedule "A"
Notice of Settlement Approval Hearing

**Google Street View Class Action
Notice of Settlement Approval Hearing**

Detailed information and updates are available on the Settlement Website at the following address: www.clg.org

A proposed Canada-wide Settlement has been reached in a class action relating to the alleged collection of payload data containing fragments of electronic data and communications by Google Street View vehicles and is subject to Court approval.

WHO IS INCLUDED?

You may be a Class Member if fragments of electronic data and communications sent or received on wireless internet connections were acquired by a Google Inc. Street View vehicle between March 30, 2009 and May 7, 2010. Note that in order for this to have been the case, the wireless internet connection would have to have been unsecured, and the information would have to have been broadcasted over an identified network at the instant a Google Street View vehicle drove by.

WHAT IS THIS CASE ABOUT?

The lawsuit claims that Google Inc. Street View vehicles acquired parts of electronic data and communications sent or received on unsecured wireless internet connections between March 30, 2009 and May 7, 2010. In order to view such data, it would have to be decoded using sophisticated technology or programming, such as crypto-analysis. The lawsuit does not allege that such decoding occurred, or that the Defendants actually viewed any of the data. Moreover, the data was segregated and it was never used, in any manner, by the Defendants. The Defendants deny having done anything wrong.

WHAT DOES THIS SETTLEMENT PROVIDE?

Pursuant to the proposed Settlement, a Settlement Amount of \$1,000,000 would be used to fund a research project at the University of Ottawa and the University of Montreal for a research program dealing with internet data protection and privacy risks and to pay Notice Costs, Class Counsel Fees and Expenses (\$300,000 plus applicable taxes), in addition to an Indemnity (\$500) and Honourarium Award (\$4,500) to the Representative Plaintiff. The majority of the Settlement Amount would be used to fund research on data protection and privacy risks because it is impossible to identify and directly compensate individual class members.

WHAT ARE YOUR OPTIONS?

If you are a Class Member, you may (1) object to the Settlement; (2) exclude yourself; and/or (3) do nothing. If you don't want to be legally bound by the Settlement, you must exclude yourself. To do so, you must complete and submit an Opt-Out Form to Class Counsel by no later than **April 20, 2018**, using the form found on the Settlement Website. Anyone who opts out cannot object to the Settlement and may be eligible to pursue an individual claim. If you do nothing, you will stay in the Class.

If you stay in the Class, you may object to the Settlement by submitting a written objection to the Court by no later than **May 14, 2018**.

WHEN AND WHERE WILL THE COURT DECIDE TO APPROVE THE SETTLEMENT OR NOT?

The Superior Court of Quebec must be satisfied that the Settlement is fair, reasonable and in the best interests of Class Members.

The Settlement Approval Hearing will take place on **May 28, 2018 at 9:15 A.M. in room 2.08** (or any other courtroom which will be indicated by the posting of a sign outside of courtroom 2.08) at the Montreal Courthouse located at 1 Notre-Dame St. East, Montreal, Quebec.

You do not have to attend the hearing but you may do so if you wish. If you have submitted a written objection to the Court, you (or your lawyer) may present arguments with regards to the proposed Settlement.

HOW CAN YOU GET MORE INFORMATION?

The Settlement Agreement and further detailed information are on the Settlement Website at www.clg.org.

WHO REPRESENTS THE CLASS MEMBERS?

Consumer Law Group Inc.
1030 rue Berri, Suite 102
Montreal, Quebec H2L 4C3
jorenstein@clg.org

WHO REPRESENTS THE DEFENDANTS?

Borden Ladner Gervais LLP
1000 rue de la Gauchetière West, Suite 900
Montreal, Quebec H3B 5H4
pplante@blg.com

This Notice has been approved by the Superior Court of Quebec.

Schedule "B"
Opt-Out Form

GOOGLE STREET VIEW CLASS ACTION

OPT-OUT FORM

Class Members are bound by the terms of the Settlement Agreement, if approved by the Court, unless they opt out of the class action.

If you opt-out, you should be aware that there are strictly enforced time limits within which you must take formal legal action to pursue your own claim. By opting-out, you will take full responsibility for taking all necessary legal steps to protect your claim.

If you wish to opt-out, you must complete and submit an Opt-Out Form no later than April 20, 2018, complete and submit the present Opt-Out Form to the following address:

Consumer Law Group Inc.
1030 Berri St., Suite 102
Montreal (Quebec) H2L 4C3

Class Members who want to opt out and who are residents of Quebec must IN ADDITION give notice to the Clerk of the Superior Court of Quebec at the following address:

Clerk of the Superior Court of Quebec
Montreal Courthouse
1, Notre-Dame Street East
Montreal (Quebec) H2Y 1B6
Court file no. 500-06-000567-111

**THIS IS NOT A REGISTRATION FORM OR A CLAIM FORM.
IT EXCLUDES YOU FROM THE SETTLEMENT AGREEMENT.**

Name:

Address:

Telephone:

Email:

Identification of person signing this Opt-Out Form (please check):

I represent that I believe that I am a Class Member. I am signing this Opt-Out Form to EXCLUDE myself from the Settlement Agreement.

Purpose of Opting Out (optional):

DATE: _____

Name of Class Member

Signature of Class Member